



FEDERATION INTERNATIONALE DE L'ART PHOTOGRAPHIQUE

The International Federation of Photographic Art

New FIAP Patronage regulations

INFO 331 / 2025

The latest version of the FIAP Patronage Regulations introduces subtle modifications to the text that should be carefully noted.

- **FIAP-themed events**
Grant the FIAP Board the authority to organize events dedicated to specific themes (e.g., in cooperation with UNESCO or other cultural bodies).
- **Salons in low-activity countries**
Introduce the possibility for FIAP to restrict patronage of salons in countries with no or very limited FIAP activity, in order to encourage stronger engagement and sustainability.
- **Youth competitions**
Allow organizers to benefit from free patronage fees and medals for youth competitions, even when these youth sections are part of broader FIAP-patronized events.
- **Award ceremonies**
Recognize online award ceremonies as valid alternatives (or complements) to in-person events, ensuring greater accessibility and participation.
- **Acceptance rate transparency**
Remove the restriction that prevents salons from mentioning their acceptance rates in regulations, thereby improving openness and comparability for participants.
- **Image data integrity**
Require that participants preserve intact EXIF data when submitting images to FIAP salons, in order to safeguard authenticity and verification.
- **Catalogue distribution**
Publish an official list of postal addresses to which printed salon catalogues must be sent by organizers.

Nous vous informons que le nouveau règlement du Patronage FIAP comporte des modifications subtiles dans la formulation de certaines dispositions:

- **Événements à thème FIAP**
Donner au CA de la FIAP l'autorité d'organiser des événements consacrés à des thèmes spécifiques (par exemple, en coopération avec l'UNESCO ou d'autres organismes culturels).
- **Salons dans les pays à faible activité**
Introduire la possibilité pour la FIAP de restreindre le patronage des salons organisés dans des pays où l'activité FIAP est inexistante ou très limitée, afin de favoriser un engagement plus fort et durable.
- **Concours jeunes**
Permettre aux organisateurs de bénéficier de la gratuité des frais de patronage et des médailles pour les concours destinés aux jeunes, même lorsque ces sections sont intégrées dans des événements plus larges sous patronage FIAP.
- **Cérémonies de remise de prix**
Reconnaître les cérémonies de remise de prix en ligne comme des alternatives valides (ou des compléments) aux événements en présentiel, afin de garantir une plus grande accessibilité et participation.
- **Transparence du taux d'acceptation**
Supprimer la restriction interdisant aux salons de mentionner leur taux d'acceptation dans les règlements, afin de renforcer la transparence et la comparabilité pour les participants.
- **Intégrité des données EXIF**
Exiger des participants qu'ils conservent intactes les données EXIF lors de la soumission d'images aux salons FIAP, afin de garantir l'authenticité et la vérification.
- **Distribution des catalogues**
Publier une liste officielle des adresses postales auxquelles les catalogues imprimés des salons doivent être envoyés par les organisateurs.